
 

 
 
 
 
 
ACTA DEL CONSELL DE DISTRICTE EST 
 
Data: 12 d’abril de 2023 
Hora: 18.30 h 
Format: Presencial / Telemàtic 
Lloc: Sala de Plens de l’Ajuntament 
 
 
Hi assisteixen: 
 
José Sánchez (Afoboi) 
Concepción Ciurans (Sant Boi Ball) 
Mari Juani Jiménez (Sant Boi Ball) 
Jesús Castillo (Sant Boi Ball) 
Sisco Yañez (veïnat) 
Isabel Herrero (veïnat) 
Jaume Sans (ERC)  
Sixt Llenes (veïnat) 
Ana María Segura (veïnat) 
Pilar Parras (AV La Unió) 
Maria Teresa Lázaro (AV La Unió) 
Núria Aleu (AV La Unió) 
Amparo (Amics del Ball de Saló) 
Francesc Pardo (AV Casc Antic) 
Quim Almeida. (ERC) 
Encarni Cid (Vicepresidència del Consell del Districte) 
Mireia Mendoza (Vicepresidència del Consell) 
Antoni Xavier Fernández (Cap de Participació) 
Cisco Muñoz (tècnic del districte) 
César Thovar (regidor del districte) 
 
 
Ordre del dia: 
  
1. Benvinguda i presentació. 
2. Aprovació de l’acta de la sessió anterior. 
3. Definició col·lectiva del nombre de sessions que el Consell portarà a terme durant el 2023. 
4. Proposta de modificació de les normes de funcionament per resoldre el conflicte entre el                           
punt 5.1 (a) i el 6.4 (d) 
5. BAAU. Barri Antic Art Urbà. Informació sobre l'estat del projecte. 
6. Valoració del funcionament del Consell del Districte els darrers tres anys. 
7. Precs i preguntes. 
 
 
Debat i acords: 
  
 
Benvinguda i presentació. 
 
César Thovar dona la benvinguda a totes les persones presents. Explica que a causa de l'ajornament 
de la sessió, que inicialment estava programada per al mes de març, hem entrat dins del període  



 

 
 
 
 
 
electoral. Per tal de complir la legalitat s’ha adaptat l’ordre del dia i s’han ajornat alguns temes que 
inicialment estaven previstos. 
 
Mireia Mendoza, membre de la Vicepresidència col·legiada del Consell, pren la paraula com a 
dinamitzadora de la sessió. 
 
Aprovació de l’acta de la sessió anterior. 
 
S'aprova  l’acta de la sessió anterior per unanimitat. 
 
 
Definició col·lectiva del nombre de sessions que el Consell portarà a terme durant el 2023. 
 
Mireia Mendoza explica que al grup motor de la Vicepresidència existeix el debat intern sobre 
mantenir les 4 sessions anuals que s'havien fet en anys anteriors o si seria convenient reduir-les a 3 a 
l'any. Després de diverses intervencions per part dels participants es decideix per unanimitat 
mantenir 4 sessions a l'any més els monogràfics que el mateix Consell consideri. 
 
 
Proposta de modificació de les normes de funcionament per resoldre el conflicte entre el punt 5.1 (a) 
i el 6.4 (d) 
 
A l’article 5.1 de les normes de funcionament del Consell es diu: 
 
Es perd la condició de membre per les causes següents: 
a) Finalització del mandat que serà el mateix que el del mandat municipal 
 
 
I al 6.4 (d), en canvi, trobem que es manifesta que 
 
El període de vigència d'una vicepresidència/grup motor no ha de coincidir amb el cicle electoral 
municipal. 
 
Mireia Mendoza proposa eliminar el punt 5.1 de les normes de funcionament del Consell i resoldre 
d'aquesta forma el conflicte.  
 
S'aprova per unanimitat. 
 
 
BAAU. Barri Antic Art Urbà. Informació sobre l'estat del projecte. 
 
Aquest tema es tracta a petició d’una persona membre del Consell. Antoni Xavier Fernández explica 
en quin punt estan els tres projectes pendents 
 
● Mural de  Carol Jáuregui 
● Mural de  Laura del Valle 
● Capelletes paganes. Dificultats amb l'artista. 
 
En relació amb el manteniment de tots els projectes d’art urbà, Antoni Xavier explica que el 
Departament de Cultura ha sol·licitat a la Diputació de Barcelona l'elaboració d'un pla director de  
 



 

 
 
 
 
manteniment de l'art urbà a la nostra ciutat. Aquest és el primer pas per poder quantificar un pla 
d'acció i un pressupost. 
 
El regidor pren la paraula i comenta que el mural de la plaça Llorenç Presas s'ha reformat recentment 
gràcies a una col·laboració amb l'artista. 
 
Expliquem que l'obra d'art temporal consistent en tendals de ganxet es podria reubicar en algun altre 
espai. Les propostes del Districte són: 
 
1. Cal Ninyo. Sala polivalent. 
2. Arbres del pati del CCCA.  
3. Façana Cal Ninyo.  
4. Can Massallera.  
 
Des de les dues associacions veïnals del barri Centre es demana que es quedi al nucli antic, tal com 
estava previst. També es comenta que les persones voluntàries que van participar-hi haurien de tenir 
paraula en això. 
 
Es proposen altres ubicacions: 
 
● La pèrgola del Mercat Vell. 
● Algun carrer sense il·luminació nadalenca (ja que s’hauria de posar i treure cada any). 
● Les Galeries Gater. Es comenta que es tracta d’un espai privat. 
● La Biblioteca Jordi Rubió i Balaguer. 
 
El mural de  Carol Jaúregui es podria posar al mur del psiquiàtric de Carles Martí i Vila. També es 
proposa el mur de Cal Perruca, al costat de l'Ajuntament. 
 
Una de les persones assistents pregunta si aquestes obres estan catalogades en el catàleg de la 
Diputació de Barcelona. Antoni Xavier ho consultarà i farem arribar la resposta als membres del 
Consell. 
 
Per últim, Antoni Xavier comenta que quan es va desenvolupar el projecte del BAAU es va parlar 
sobre la possibilitat de fer un catàleg web amb aquestes obres que inclogués informació sobre les 
mateixes obres, els materials, els artistes, etc. Tanmateix no estava prevista al pressupost, però  se’n 
podria fer una versió més senzilla a través de codis QR . César Thovar comenta que traslladarem la 
proposta al Departament de Turisme.  
 
 
Valoració del funcionament del Consell del Districte els darrers tres anys. 
 
Mireia Mendoza comenta que a causa  de les eleccions existeix la possibilitat que hi hagi un canvi en 
la Presidència i per això es dona la paraula als assistents.  
 
● Una persona assistent insisteix en la necessitat i la importància que hi hagi temps per a les 
intervencions dels assistents a banda de les explicacions municipals. Des del grup motor del Consell 
es contesta que en les darreres sessions aquest punt ha estat garantit. 
 
● Antoni Xavier comenta que de tots els Consells de la ciutat el del Districte Est és el que té 
una dinàmica més activa. 
 



 

 
 
 
 
 
Precs i preguntes: 
 
Un dels assistents pregunta on és la banderola vertical del CCCA. Des del Districte Est es faran les 
gestions pertinents per esbrinar-ho i es donarà resposta 
 
Es pregunta sobre la situació de l'Ateneu i si s'ha fet la presentació del pla d'usos. Des de la 
Regidoria ens comprometem a traslladar de nou la consulta a José Manuel González Labrador per 
saber en quin punt està això. La Unió i altres persones presents mostren el seu malestar perquè no 
s'avanci en aquest tema i pel poc retorn que s'ha fet de les gestions portades a terme pel consistori.  
 
Es demana que es faci efectiva l'actuació d'Endesa al carrer Sant Pere. Des de la Regidoria 
expliquem que totes les gestions estan fetes i que s’està esperant que Endesa faci l’actuació. 
 
Se sol·licita menys contractació externa i més serveis municipals. El regidor explica que hi ha 
empreses municipals que fan, per exemple, la neteja o la jardineria. S'obre un debat sobre els 
avantatges i els inconvenients de contractar els serveis municipals externament o proporcionar-los a 
través d'empreses públiques. 
 
Es pregunta sobre el motiu pel qual es va iniciar i no es va finalitzar el marcatge dels límits de les 
terrasses a la plaça de l'Ajuntament. El regidor pren la paraula per donar-hi resposta. Comenta que es 
va començar a delimitar aprofitant una petició de taules de l'Obrador. Arran d’aquesta petició s’ha 
fet una reordenació que implica reduir el nombre de taules a 15 taules per local. Quan es va 
començar a pintar, els restauradors van alertar que en l'espai que s'estava pintant no cabien 15 taules, 
i per aquest motiu, es va aturar. Actualment, s'està treballant per a una reordenació de l'espai i una 
possible reubicació dels bancs de la plaça i les terrasses. 
 
Diverses persones presents, entre les quals  les de dues associacions de veïns  mostren el seu 
malestar per l'ocupació de l'espai públic per part d'interessos privats i el posicionament municipal a 
favor de la privatització d'aquest espai.  Els presents exigeixen al regidor que traslladi aquest 
malestar als membres dels consistoris responsables d'aquest àmbit. També es torna a fer constar que 
s'hauria de regular l'ús de calefactors a les terrasses públiques. 
 
Un dels presents presenta una queixa sobre la caseta de l'ONCE al carrer Francesc Macià. El regidor 
explica que es tracta d'un incompliment de la normativa d'accessibilitat per part de l'ONCE a la qual 
s’ha requerit una rectificació des del primer dia que es va instal·lar. Finalment, s'ha acordat que es 
farà una ampliació de la vorera traient una zona blava per tal de fer conviure aquesta activitat amb el 
flux de vianants. 
 
Farem arribar a tothom el calendari 
 
 
 
 
Finalitza la reunió a les 20.15 hores. 
 
 


